

Legs de  
**traditions**  
de soin,  
**courage et**  
**compassion**



Legacy  
of **care,**  
**courage**  
and  
**compassion**

## **SPEAKER SERIES**



# Sr. Mary Haddad, RSM

**B. Ed, MBA in health care, Master Degree Social Work**

A Sister of Mercy of the South Central Community, Mary Haddad is senior director of sponsor services for the Catholic Health Association of the United States (CHA). Sister Mary develops, implements and evaluates programs, services and products designed to support leaders of religious institutes, laity and bishops who sponsor Catholic health care in the U.S. She provides consultation, education and facilitation to foster evolving forms of sponsorship to meet current and future ministry needs. Sister Mary also works in cooperation with related areas within CHA such as mission, ethics, advocacy and international outreach.

Prior to joining CHA, Sister Mary was administrative fellow at Saint Anthony's Health System in Alton, Ill. Previously, she served on the regional leadership team of the Sisters of Mercy, St. Louis. She has held positions within health care, social service & educational ministries and has lived and ministered in Belize and Trinidad. She has also served in sponsorship & governance for health care & educational institutions.

### **PUBLIC KEYNOTE** - November 18, 2015 - *Cultivating a Culture of Care and Compassion in Today's Society*

Using a combination of presentation, video and public interaction, Sister Mary will show how the values and culture of women religious are being transferred into our organizations, schools and businesses through mission integration and leadership development.

#### **St. Boniface Hospital Research Centre, Samuel N. Cohen Auditorium**

Doors and Sisters Legacy Exhibit open - 6:00 p.m. / Keynote Address - 7:00 pm / Due to the generous support of our sponsors, there is no cost to attend this session.

### **LEADERSHIP SESSION** - November 19, 2015 - *Leading Catholic Organizations Today*

This two-hour engaging session geared to today's leaders, managers, board members, senior staff, parish administrators and members of religious congregations shall encompass the responsibility of assuring the mission and identity of Catholic ministries in contemporary times. The session will include presentation, process and discussion.

**Norwood Hotel, 112 Marion St., Winnipeg, MB** / Start time - 9:00 am - 11:00 am / Due to the generous support of our sponsors, there is no cost to attend this session.

*For more information and to book your place for the Leadership Session call 204 925-8385 or email [admin@consultjtm.ca](mailto:admin@consultjtm.ca).*



### **Dr. Victoria Sweet** - April 18 & 19, 2016

#### **SLOW MEDICINE: A pilgrimage to the Heart of Health and Human Service?**

Dr. Sweet is an Associate Clinical Professor of Medicine at the University of California, San Francisco, a prize-winning historian with a Ph.D. in history, and the author of *God's Hotel*. Her beautifully written stories from the frontline of health care document the struggle of all modern-day healers to hold fast to the immortal soul of Medicine despite the pressures of economics, the self-interest of politics, and the reductionism of science. Check out the TED Talk: The efficiency of inefficiency.



Legs de  
**traditions**  
de soin,  
**courage** et  
**compassion**



Legacy  
of **care**,  
**courage**  
and  
**compassion**

## SÉRIE DE CONFÉRENCES

# Sœur Mary Haddad, RSM

B. Ed., MBA en soins de santé, maîtrise en travail social



Membre de la communauté South Central des sœurs de la Miséricorde aux États-Unis, Mary Haddad est directrice principale des services de parrainage de la Catholic Health Association (CHA) des États-Unis. Elle crée, met en œuvre et évalue des programmes, des services et des produits conçus pour appuyer les dirigeants des établissements religieux, les laïcs et les évêques qui parrainent les soins de santé catholiques aux États-Unis. Elle offre des services de consultation, éducation et animation pour favoriser l'émergence de nouvelles formes de parrainage afin de répondre aux besoins courants et futurs du ministère. Sœur Mary travaille aussi en collaboration avec des secteurs connexes de la CHA, tels que la mission, la défense des droits et le rayonnement international.

Avant de se joindre à la CHA, sœur Mary faisait partie de l'équipe d'administration du Saint Anthony's Health System d'Alton, Illinois. Auparavant, elle faisait partie de l'équipe de direction régionale des Sœurs de la Miséricorde, à St. Louis. Elle a occupé des postes en soins de santé, service social et éducation. Elle a habité au Belize et à Trinidad et y a exercé son ministère. Elle a aussi travaillé dans le domaine du parrainage et de la gouvernance pour des établissements de soins de santé et d'enseignement.

**CONFÉRENCE** : 18 novembre 2015 - *Entretenir une culture de soins et de compassion dans la société d'aujourd'hui*

En combinant présentation, vidéo et interaction avec le public, sœur Mary montrera comment les valeurs et la culture des religieuses se transfèrent à nos organisations, écoles et entreprises grâce à l'intégration de la mission et au développement du leadership.

**Centre de recherche de l'Hôpital Saint-Boniface, Auditorium Samuel-N.-Cohen** / 18 h : Accueil et Exposition « Réflexions des Sœurs » / 19 h : Conférence / La langue de présentation sera l'anglais / Grâce au généreux soutien de nos commanditaires, cet événement est gratuit.

**SÉANCE SUR LE LEADERSHIP** : 19 novembre 2015 - *Diriger aujourd'hui les établissements catholiques*

Cette séance captivante de deux heures s'adresse aux dirigeants d'aujourd'hui, gestionnaires, membres de conseils d'administration, cadres, administrateurs de paroisses et membres des congrégations religieuses. Elle porte sur la responsabilité d'assurer la mission et l'identité des ministères catholiques à l'époque contemporaine. La séance comprend une présentation et une période de discussion.

**Hôtel Norwood, 112, rue Marion** / 9 h à 11 h / La langue de présentation sera l'anglais / Grâce au généreux soutien de nos commanditaires, cet événement est gratuit.

Pour de plus amples renseignements et pour réserver votre place pour la Séance sur le leadership appeler le 204-925-8385 ou courriel - [admin@consultjm.ca](mailto:admin@consultjm.ca).



**D<sup>re</sup> Victoria Sweet** - 18 et 19 avril 2016

**EN QUÊTE D'UNE MÉDECINE PLUS LENTE : Un pèlerinage au cœur des services de santé et des services sociaux?**

Professeure agrégée de médecine clinique à l'Université de Californie, à San Francisco, D<sup>re</sup> Sweet possède aussi un Ph. D. en histoire et est une historienne primée et l'auteure de *God's Hotel*. Ses histoires inspirées de son travail en première ligne des soins de santé illustrent la lutte de tous les guérisseurs d'aujourd'hui pour respecter l'esprit immortel de la médecine malgré les pressions économiques, les intérêts personnels dans le milieu politique et le réductionnisme de la science. Voyez la conférence TED : The efficiency of inefficiency.

